
Provincie Flevoland

Kent u het bericht "Opdringerige konikpaarden Oostvaardersveld geslacht'?1.

Antwoord: Ja, het college van Gedeputeerde Staten is bekend met het bericht.

2.

3.

4.

Denht u dat bovenstaande positieve invloed heeft op de relatie van SBB en het publieh?5.

6.

Antwoord: Het is aan Staatsbosbeheer als eigenaar en beheerder van het gebied om op een 
verantwoordelijke manier te handelen. Dat betekent dat er soms moeilijke keuzen gemaakt moeten 
worden. Het college van Gedeputeerde Staten denk niet dat dat effect heeft op de relatie met het 
publiek.

Zijn er dierengedragskundigen/biologen geconsulteerd over deze kwestie en zo ja, mogen 
wij daar een terugkoppeling van ontvangen? Als deze niet zijn geconsulteerd, waarom niet?

Antwoord: Het college van Gedeputeerde Staten heeft geen uitingen gedaan in de media over de 
situatie met de Paarden in het Oostvaardersveld. Echter het college van Gedeputeerde Staten kan 
zich goed indenken dat gelet op de veiligheid in het gebied, het belangrijk is dat de paarden in het 
gebied met rust gelaten worden.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren over Konikpaarden, 
ingediend op 26 november, ontvangen op 29 november 2021, en de antwoorden daarop van het 
college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 14 december 2021 (2883114).

Naar aanleiding van de statenvragen van de PvdD heeft SBB een reactie aan het college van 
Gedeputeerde Staten gestuurd over de paarden in het Oostvaardersveld. Deze is als bijlage 
meegestuurd.

Is er gekeken naar andere, minder dodelijke, oplossingen voor het door SBB vastgestelde 
'probleem’ bij de paarden, zoals uitplaatsing of gedragstherapie, het handhaven door BOA's, 
etc.? Kunt u per alternatief de beslisboom van SBB opvragen en terugkoppelen aan PS?

Antwoord: Het betreft hier geen verantwoordelijkheid van de provincie. Staatsbosbeheer is als 
eigenaar en beheerder verantwoordelijk voor de paarden in het gebied Oostvaardersveld. 
Staatsbosbeheer heeft n.a.v. de statenvragen die gesteld zijn, het college van Gedeputeerde Staten 
een reactie gestuurd. Deze is als bijlage meegestuurd.

Antwoord: Het betreft hier geen verantwoordelijkheid van de provincie. Het is aan Staatsbosbeheer 
als beheerder en eigenaar van het gebied te handelen. Graag verwijst het college van
Gedeputeerde Staten naar de brief van Staatsbosbeheer die als bijlage is meegestuurd.

Waarom geeft u in de pers 'bijvoerders' en andere mensen die op de paarden ofkomen, de 
schuld van de slacht alsof dit de enige optie was om hiertegen te doen?

Hier gaat het echter over de paarden in het Oostvaardersveld. De paarden in het Oostvaardersveld 
zijn gehouden dieren. De zorg en het beheer van deze paarden als zodanig is de 
verantwoordelijkheid van SBB als eigenaar en beheerder van het gebied. Handhaving van de 
regeling gehouden dieren valt onder de verantwoordelijkheid van het ministerie van LNV (NVWA).

Hoe wordt 'opdringerig’ in deze context gedefinieerd? Door wie is dit waargenomen en hoe 
vaak? Is er daadwerkelijke interactie tussen mensen en paarden geweest, of werd dit alleen 
verwacht?

Algemene reactie vooraf:
De Provincie heeft een beleidsverantwoordelijkheid voor de Oostvaardersplassen. Deze wordt 
ingevuld in het daartoe door Provinciale Staten vastgestelde beleidskader beheer 
Oostvaardersplassen. De uitvoering ligt bij SBB.



7.

8.

9.

10.

Hoe wordt voorkomen dat de nieuwe aanwas eenzelfde lot ondergaat?11.

12.

13.

Antwoord: Het betreft hier geen verantwoordelijkheid van de provincie. Het is aan Staatsbosbeheer 
als eigenaar en beheerder van het gebied hier weloverwogen keuzen in te maken. Graag verwijst 
het college van Gedeputeerde Staten naar de brief van Staatsbosbeheer.

Antwoord: Het college van Gedeputeerde Staten heeft geen zorgplicht in het kader van de regeling 
gehouden dieren.

Klopt het dat de plek van de geslachte konihpaarden ingenomen zal worden door 
konihpaorden uit andere gedeelten van de Oostvaardersplassen?

Antwoord: Het betreft hier geen verantwoordelijkheid van de provincie. Het is aan Staatsbosbeheer 
als eigenaar en beheerder van het gebied Oostvaardersveld om hier op een verstandige manier 
mee om te gaan. Zie ook de brief van Staatsbosbeheer aan het college van Gedeputeerde Staten.

Deelt u het inzicht dat de nieuwe aanwas van konihpaarden mogelijk eenzelfde lot te 
wachten staat, als mensen opnieuw deze paarden zullen benaderen, aaien en voeren? Zo 
nee, waarom niet?

Wij willen hierbij toch nog een hele sterke oproep doen om in een volgende, zelfde situatie 
voor een alternatief te kiezen, bijvoorbeeld het gebied voor mensen afsluiten, of de paarden 
terugplaatsen in het hoofdgebied van de OVP, hunt u hierin méégaan?Zo nee, waarom niet?

Antwoord: Het betreft hier geen verantwoordelijkheid van de provincie. Het is aan Staatsbosbeheer 
als eigenaar en beheerder van het gebied Oostvaardersveld om hier op een verstandige manier 
mee om te gaan. Zie ook de brief van Staatsbosbeheer aan het college van Gedeputeerde Staten 
die is meegestuurd als bijlage.

Antwoord: Ja, het klopt dat een groep paarden die in het kerngebied Oostvaardersplassen in de 
vangweide staan verplaats worden naar het Oostvaardersveld.

Het gedeelte van de Oostvaardersplassen waar de konihpaarden zich in bevonden, valt 
onder de regeling voor gehouden dieren, waar GS een zorgplicht over heeft. Hoe volt deze 
zorgplicht voor de paarden te rijmen met hen direct laten slachten?

Antwoord: Het betreft hier geen verantwoordelijkheid van de provincie. Het is aan Staatsbosbeheer 
als eigenaar en beheerder van het gebied om hier naar te handelen. Graag verwijst het college van 
Gedeputeerde Staten naar de brief van Staatsbosbeheer.

W/aarom zijn er geen maatregelen door SBB genomen tegen 'opdringerige bezoekers' in 
plaats van als eerste te kiezen voor slacht?

Antwoord: Het beleid waar u aan refereert, valt deels binnen de kaderstellende 
verantwoordelijkheid van Provinciale Staten. Als Provinciale Staten het beleid aanpast, gaat GS hier 
vanzelfsprekend in mee. GS ziet - in lijn met het coalitieakkoord - geen aanleiding om aan 
Provinciale Staten een beleidswijziging voor te stellen.
Verder valt deze afweging zoals eerder aangegeven binnen de zelfstandige verantwoordelijkheid 
van Staatsbosbeheer als eigenaar en beheerder van het gebied.

Kunt u deze vragen één voor één beantwoorden zonder daarbij te verwijzen naar eerdere 
antwoorden?

Antwoord: Ja.
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